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Oana Nuțu USV a făcut pași 
importanți în 
preluarea Policlinicii 
CFR 
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- În urmă cu un an, Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava a inițiat 
procedurile pentru a prelua Ambulatoriul de specialitate CF Suceava din 
cadrul spitalului CFR Iași – Policlinica CFR de lângă Gara Burdujeni, 
care se află în subordinea Ministerului Transportului și Infrastructurii. 
Guvernul a analizat proiectele depuse de către autoritățile publice locale 
sau de universitățile de medicină și farmacie din țară privind preluarea 
spitalelor CFR. În momentul de față hotărârea de guvern în care este 
prevăzută preluarea Policlinicii CFR de către USV se află în consultare 
publică. 
„Planul Policlinicii CFR prezentat de USV a obținut 97 din 100 de puncte 
posibile, iar un alt pas important pe care am reușit să îl facem este 
separarea Policlinicii CFR din cartierul Burdujeni de CFR Iași. Procesul 
preluării policlinicii va mai dura ceva timp, poate peste 6 luni vom afla 
deznodământul, însă suntem optimiști. Noi vrem să dezvoltăm și să 
îmbunătățim serviciile oferite în cadrul unității sanitare”, a explicat 
prorectorul USV prof.univ.dr. Mihai Dimian. 
Finalizarea cu succes a acestui demers va conduce la dezvoltarea și 
îmbunătățirea serviciilor medicale oferite de Policlinica CFR Suceava, 
dar și la consolidarea Facultății de Medicină și științe Biologice din 
cadrul USV. În cadrul Policlinicii CFR funcționează un Laborator de 
examinări psihologice pentru siguranța circulației, cabinete de 
Radiologie și imagistică medicală, de Oftalmologie, ORL, Chirurgie 
Generală, dar și o Bază de tratament ce oferă servicii de recuperare prin 
electroterapie, fototerapie și Kinetoterapie. 
În urma celui mai recent concurs de ocupare a posturilor didactice 
vacante din cadrul Facultății de Medicină Suceava au fost angajați ca 
titulari trei medici. Este vorba despre Sorin Axinte – ORL, și Petronela 
Vicoveanu – Ginecologie, de la Spitalul Clinic Județean de Urgență 
Suceava, și Liviu Dubei – Chirurgie generală, de la Spitalul Municipal 
Rădăuți. Toți trei au fost până acum cadre didactice asociate în cadrul 
facultății sucevene, iar din semectrul II al acestui an universitar vor 
ocupa posturile didactice pe perioadă nedeterminată. 
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- Rectorul ales al 
universității 
sucevene, Mihai 
Dimian, știe ce 
așteptări are 
societatea de la 
universitate, ca 
urmare a discuțiilor 
cu populația, cu 
autoritățile și cu 
oamenii din sfera 
economică 
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- Într-o intervenție telefonică la Radio Top, profesorul universitar doctor 
Mihai Dimian, proaspăt ales în funcția de rector al Universității „Ștefan 
cel Mare” Suceava a afirmat că știe care sunt așteptările societății de la 
instituția de învățământ superior, iar universitatea știe ce are de făcut. 
Domnul Dimian, care a candidat cu programul „USV 4.0 – continuitate 
și transformare” a declarat: „Universitatea, în primul rând, trebuie să 
pregătească resursă umană pentru județul Suceava, județul Botoșani, 
județul Neamț și, sigur, pentru regiunea transfrontalieră, care cuprinde 
și o parte din Ucraina și Republica Moldova. Dar, dincolo de această 
parte educativă avem o componentă puternică de cercetare care s-a 
dezvoltat foarte mult în ultimii ani, însă și această cercetare trebuie să se 
regăsească mult mai mult în viața economică, în viața societății, în 
general, și acestea sunt și așteptările populației. Sunt lucruri pe care le-
am identificat în urma discuțiilor și cu autoritățile publice, și cu 
industria, și cu populația. Sunt anumite așteptări pe care acest program 
al meu, USV 4.0, cred că le va îndeplini într-o anumită măsură, încercând 
totodată să explicăm ce putem și ce nu putem să facem ca universitate în 
contextul actual, cel puțin din România”. 
Referindu-se la Parcul Științific și Tehnologic de la Siret, care este 
aproape de finalizare, domnul Dimian a spus: „Investiția în Parcul 
Științific și Tehnologic face parte dintr-un plan mai larg al universității 
de a dezvolta, într-un fel, infrastructura inexistentă în România de 
inovare. Noi facem cercetare, ceea ce înseamnă să alocăm anumite 
resurse, consumăm anumite resurse, fie că vorbim de resurse de 
financiare, fie că vorbim de timpul profesorilor sau al doctoranzilor, 
pentru a genera cunoaștere, nu pentru a genera neapărat plus valoare în 
economie și în societate. Ceea ce, însă, așteaptă societatea este să facem 
inovare, și Universitatea Ștefan cel Mare Suceava a făcut un pas în plus 
față de cercetare prin faptul că obține această protecție intelectuală și 
industrială pentru cunoștințele generate și suntem pe locul întâi în 
ultimul deceniu în ceea ce privește brevetele de invenții și cereri de 
brevete invenții. Prin crearea acestei infrastructuri amintesc de Parcul 
Științific, pot să menționez de asemenea laboratorul de analizat calitatea 
produselor alimentare și identificarea falsurilor alimentare făcut 
împreună cu industria lângă aeroport. Mai menționez că în interiorul 
campusului II construim un campus dual împreună cu partenerii din 
industrie, împreună cu administrația publică, pentru a transforma 
învățământul profesional din județele Suceava, Botoșani și Neamț”. 
 



- Doi șefi de secție din 
cadrul Spitalului 
Clinic Județean 
Suceava și directorul 
medical al Spitalului 
Municipal Rădăuți, 
noile cadre didactice 
de la Facultatea de 
Medicină. Sunt 
interesați să vină la 
Suceava și 
conferențiari de la 
universitățile de 
medicină din Cluj și 
Tîrgu Mureș 
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- Facultatea de Medicină din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” 
Suceava continuă să facă angajări în contextul în care se pregătește să 
organizeze prima admitere pentru facultatea de medicină de șase ani. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, prorectorul Mihai Dimian, 
care din 7 martie va fi rectorul instituției, a declarat referindu-se la 
dezvoltarea facultății: „Chiar ieri am votat în Senatul Universității 
completarea resursei umane din Facultatea Medicină cu patru noi cadre. 
Două dintre persoane sunt șefe de secție la Spitalul Județean Suceava, 
ceea ce oferă, iată, posibilitatea dezvoltării unor noi secții clinice, dar iată 
că și directorul medical al Spitalului Municipal Rădăuți s-a alăturat 
colectivului nostru cu această ocazie. Deci, extinderea Spitalului Clinic 
Suceava în colaborare cu managerul spitalului și Consiliul Județean 
Suceava este una dintre priorități în ceea ce privește dezvoltarea 
cercetării medicale”. Domnul Dimian a mai spus că se așteaptă răspunsul 
pentru demararea unui proiect în valoare de 7 milioane de lei realizat în 
colaborare cu o  universitate prestigioasă din Statele Unite ale Americii. 
Domnul Dimian a mai afirmat că-și doresc să vină la Suceava cadre 
universitare medicale din Cluj și Tîrgu Mureș, spunând: „Chiar și ieri am 
avut o întâlnire cu conferențiari de la Universitatea de Medicină și 
Farmacie din Cluj Napoca și de la Tîrgu Mureș, care ar dori să vină 
încoace. Sigur, trebuie create anumite condiții, dar mă bucură să văd că 
sunt tineri foarte valoroși și cu activitate didactică care doresc să ni se 
alăture”. 

- Ediția 2024 a 
Forumului 
Economic Regional 
Moldova va fi 
găzduită de Cazinoul 
Băilor din Vatra 
Dornei 
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- Centrul de Analiză și Planificare a Dezvoltării Regionale (CAPDR), în 
colaborare cu Consiliul Județean Suceava, organizează, în perioada 4–6 
iulie 2024, la Centrul Muzeal Cazinoul Băilor din Vatra Dornei, o nouă 
ediție a Forumului Economic Regional Moldova. 
Partenerii implicați în realizarea evenimentului sunt Agenția Română 
pentru Investiții și Comerț Exterior, Agenția pentru Dezvoltare 
Regională Nord Est, Camera de Comerț și Industrie a Județului Suceava, 
Municipiul Vatra Dornei, Arhiepiscopia Sucevei și Rădăuților, Patronatul 
Întreprinderilor Mici și Mijlocii din Județul Suceava, Orașul Siret, Orașul 
Gura Humorului și Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Proiectul a primit aviz favorabil în ședința Consiliului Județean de marți, 
20 februarie. 
„Evenimentul va reuni lideri din business, experți, factori de decizie, 
reprezentanți diplomatici din regiune, pentru a discuta despre 
provocările și oportunitățile economice specifice Europei de Sud-Est, 
evidențiind avantajele și oportunitățile economice ale Regiunii Moldova 



(Nord Estul României și Republica Moldova). Activitățile vor fi axate pe 
subiecte precum comerțul și investițiile regionale, inovarea și tehnologia, 
dezvoltarea durabilă, infrastructura, turismul, sănătatea și 
transporturile”, precizează organizatorii. 
Forumul Economic Regional Moldova 2024 va oferi participanților 
posibilitatea identificării unor noi parteneri de afaceri, investitori, 
furnizori sau clienți potențiali, pentru a stabili colaborări și relații 
comerciale reciproc avantajoase. În vederea optimizării componentei de 
„business matching”, reprezentanții companiilor sunt invitați să 
completeze un formular online, disponibil la adresa 
https://capdr.ro/business-matching-profile/. Datele au caracter strict 
confidențial. 
„Facem un efort considerabil pentru a aduce ministerele de linie, 
agențiile de investiții, reprezentanții diplomației economice din corpul 
diplomatic de la București în iulie la Vatra Dornei. De ce Vatra Dornei? 
De ce Suceava? În primul rând, pentru că Vatra Dornei reprezintă unul 
dintre atuurile majore ale regiunii noastre. În al doilea rând, pentru că 
avem nevoie de o trasabilitate și o coerență în planul euroregiunii. Dacă 
primele două elemente țin de geopolitica Regiunii extinse a Moldovei, al 
treilea motiv ține de oamenii care practica și promovează această 
geopolitică astăzi.”, a declarat Ion Ștefanovici, Președintele CAPDR. 

- Film cernăuțean 
proiectat la 
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„Ștefan cel Mare” 
din Suceava 
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- Sala Auditorium „Joseph Schmidt” i-a adunat împreună pe cei din nordul 
și din sudul Bucovinei. În seara de vineri, 16 februarie, 2024, Fundația 
culturală de binefacere „Casa limbii române” condusă de Ana Cristina 
Mihaesi Tărâțeanu, a adus la Suceava o bucățică de Cernăuți, filmul 
„Vasile Tărâțeanu – Arcașul neamului românesc din Nordul Bucovinei”. 
Noi, cei din Asociația cultural sportivă „Boianul Unit”, am ținut neapărat 
să-i fim alături bune-i noastre prietene și să fim prezenți la această 
manifestare culturală. 
În sala Universității „Ștefan cel Mare” s-au adunat și cei ce l-au cunoscut 
personal pe Vasile Tarâțeanu și cei ce nu l-au știut, dar vor afla despre el 
din cărțile pe care Ana Cristina Mihaesi Tărâțeanu le-a oferit iubitorilor 
de lectură. De asemenea, îl vor cunoaște din filmul realizat cu sprijinul 
Departamentului pentru Românii de Pretutindeni. 
A fost o seară minunată petrecută alături de oameni de vază precum 
Alexandrina Cernov, membru de onoare al Academiei Române, alături 
de profesorul universitar, dr. Ștefan Purici, prorector al Universității 
„Ștefan cel Mare” din Suceava. Dumnealui și a oferit această sala pentru 
proiectarea filmului. Prorectorul universității sucevene a felicitat-o pe 



fiica poetului cu realizarea documentarului despre cel ce a luptat pentru 
păstrarea identității naționale românești și a limbii noastre materne în 
Ucraina, fiind și el originar din Cernăuți. 
Ne-a fost alături la aceasta întâlnire minunată și partenerul care a oferit 
sprijin necondiționat pe tot parcursul realizării acestui proiect de la idee 
până la finalizare, Centrul Media BuccPress Cernăuți. Președinte al 
centrului este cernăuțeanul dr. Marin Gherman, concomitent și lector 
universitar în cadrul instituției superioare de învățământ „Stefan cel 
Mare”. I-am avut în sală și pe alți lectori universitari, colegi ai domnului 
Gherman de la alte diferite facultăți, precum Veronica Grosu, Camelia 
Baieșu, Anatol Melega, Ana Maria Boreș, Marian Socolic, doctoranzii 
Iulian Dascălu și Ioana Andrioaie. Au asistat la această proiectare de film 
și dl Semeniuc Vasile, și dl Claudiu Vlad, și dna Maria Calancea. 
Am rămas plăcuți surprinși că ne-a onorat cu prezența sa la Suceava 
stareța de la Mânăstirea Voroneț Gabriela Platon. […] 

 


